
Protokół Nr XIV/12 

 

z obrad XIV sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 24 października 2012 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Janusz Puchalski 

13. Stanisław Radulski 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

15. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

 

1) Andrzej Uszakiewicz  Radca prawny 

2) Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 

3) Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy 

4) Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 

5) Jolanta Januszewska  Kierownik GOPS 

6) Józef Michałowski  Kierownik Referatu GK 

7) Piotr Paprocki   Kierownik Referatu BP 

 

  Delegacja mieszkańców wsi Patoki z najpiękniejszej wsi w woj. podlaskim: 

1) Wiesława Sobolewska 

2) Aleksander Andrzej Sobolewski 

3) Jadwiga Czerniawska 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady XIV sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XIV sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk 

oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów. Następnie poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na sesję, w 

tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji 



zmian lub poprawek  do porządku.  

   Wójt Gminy Brańsk zgłosił wniosek o zmianę kolejności przyjmowania uchwał w pkt.6 porządku 

sesji poprzez umieszczenie w pkt. 6a) projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2012 rok, ponieważ Pani Skarbnik po przedstawieniu uchwały będzie musiała wyjechać na 

szkolenie.   

   Wobec braku innych propozycji zmian w porządku obrad, Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie nad wnioskiem złożonym przez Wójta Gminy. Rada Gminy głosami 15-za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 zmianę do porządku sesji przyjęła. Następnie Przewodniczący 

Rady odczytał porządek obrad łącznie z przyjętą zmianą w brzmieniu:     

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XIII sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Złożenie gratulacji dla delegacji mieszkańców wsi Patoki za zajęcie I miejsca w Konkursie 

„Piękna i estetyczna podlaska wieś”.  

6. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) zmian w budżecie gminy na 2012 rok, 

b) przyjęcia ogólnodostępnego charakteru obiektu mającego powstać w ramach 

operacji pn.: „Budowa budynku rekreacji indywidualnej przy zbiorniku wodnym 

Otapy-Kiersnówek” realizowanego w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2007-2013 działanie 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” 

dla operacji, które odpowiadają warunkom przyznania pomocy w ramach działania 

„Odnowa i rozwój wsi”. 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 2011/2012, 

w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

8.  Przedłożenie informacji Wojewody Podlaskiego w Białymstoku  i Urzędu Skarbowego w 

Bielsku Podlaskim z analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 2011rok. 

9.  Interpelacje i wnioski radnych. 

10.  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

11.  Sprawy różne. 

12.  Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XIII sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XIII sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XIII sesji Rady Gminy Brańsk - bez odczytywania.  

 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja stanowi załącznik do 

protokołu/.  

 

Ad.5 Złożenie gratulacji dla delegacji mieszkańców wsi Patoki za zajęcie I miejsca w Konkursie 

„Piękna i estetyczna podlaska wieś”.  

Głos zabrał Wójt Gminy Brańsk, który powiedział – „ na taką piękną uroczystość jak dzisiejsza 

czekałem w gminie 23 lata, po raz pierwszy w takiej uroczystości gminnej uczestniczymy. Jest to 

miła chwila nie tylko dla mnie, ale dla nas wszystkich. Cieszymy się, jako Rada Gminy, Wójt 



Gminy, Urząd Gminy, że wieś Patoki w I konkursie w woj. podlaskim organizowanym przez 

Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Szepietowie zajęła I miejsce, jako najpiękniejsza i estetyczna 

wieś. Życzenia i gratulacje były już mieszkańcom składane na uroczystościach ODR w 

Szepietowie, w których brał udział również Starosta Bielski i wielu innych ważnych osobistości. 

Chciałbym jeszcze raz w obecności Rady Gminy serdecznie pogratulować dla całej wsi za 

zaangażowanie się, za postawienie sobie tak wysokiego celu i podjęcie się tych wszystkich 

trudności, żeby zdobyć w województwie podlaskim tytuł „Najpiękniejsza i estetyczna wieś w woj. 

podlaskim”. Do końca nie tylko wieś Patoki, ale i ja nie wierzyłem, że uda się zająć tak zaszczytne 

miejsce, bo wiem, że są dziesiątki wsi, które mają lepsze możliwości, (mają piękne jeziora, piękne 

miejsca wypoczynku, jak tereny augustowskie czy suwalskie). Mimo wszystko, wieś Patoki 

potrafiła się tak zorganizować, że pokonała wszystkich. Pokonała to swoją pracą, swoim wysiłkiem 

i cel osiągnęła, zajmując I miejsce. Bardzo serdecznie za to dziękuję i gratuluję wszystkim 

mieszkańcom. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który przedstawił kilka informacji na temat 

wsi Patoki i organizowanego konkursu:  

   „ Miejscowość Patoki położona jest w malowniczym zakątku Gminy Brańsk, przy trasie 

Zambrów – Brańsk - Bielsk Podlaski. Obszar ten stanowi dolinę rzeki Nurzec o bardzo bogatych 

walorach przyrodniczych.  

   To jedna z najpiękniejszych wsi Podlasia i Gminy Brańsk. Wieś Patoki jest typowo rolniczą, 

głównym źródłem utrzymania jest rolnictwo, ale również praca w sferze produkcyjno - usługowej, 

emerytury, renty, zasiłki dla bezrobotnych, zasiłki z pomocy społecznej. Na terenie wsi znajdują się 

podmioty gospodarcze prowadzące własną działalność tj. zakład wędliniarski, sklepy spożywcze, 

usługi budowlane i transportowe.  

  Miejscowość liczy 300 mieszkańców w tym 32 dzieci w wieku szkolnym. Do Szkoły 

Podstawowej w Domanowie uczęszcza 19 dzieci, do Gimnazjum w Glinniku uczęszcza 13 dzieci. 

    Centrum kulturowe we wsi Patoki, skupia się wokół świetlicy wiejskiej oraz boiska sportowego, 

które są miejscem zebrań wiejskich i spotkań starszych mieszkańców wsi a także służą organizacji 

czasu wolnego dla dzieci i młodzieży.  

    Dzięki oddolnemu zaangażowaniu mieszkańców, sołtysa, przy wsparciu samorządu gminnego, 

ożywiono życie społeczno kulturalne w sołectwie.  

   Wieś Patoki z pośród innych wsi, wyróżnia nie tylko ład i estetyka, ale przede wszystkim wieś 

imponuje wewnętrznym zorganizowaniem i śmiałymi zamierzeniami. Mieszkańcy chętnie biorą 

udział w różnego typu konkursach, imprezach promując tym samym swoją miejscowość jak i 

gminę.  

   Z inicjatywy mieszkańców powstał i działa Zespół Ludowy „Patoczanka”, który swymi 

występami uświetnia różnego typu spotkania okolicznościowe, festyny w Gminie Brańsk jak 

również w gminach sąsiednich.  

  Rolnicy wdzięczni Bogu za plony, za Bożą Opatrzność, za niepodległą Ojczyznę, co roku wiją 

piękne wieńce dożynkowe, które zajmują pierwsze miejsca na dożynkach gminnych, powiatowych 

czy wojewódzkich. W tym roku również wieniec mieszkańców wsi Patoki zajął  I miejsce na 

dożynkach wojewódzkich w Łapach. 

   W 2008 roku Prezydent RP śp. Lech Kaczyński zaprosił delegację wsi Patoki z wieńcem 

dożynkowym oraz przedstawicieli Gminy Brańsk do Pałacu Prezydenckiego. Spotkanie z Panem 

Prezydentem było wielką radością dla jego uczestników. Delegacja z Patok była jedną z czterech 

delegacji z całej Polski z najpiękniejszymi wieńcami.  

Dzisiaj możemy powiedzieć, że była to wizyta historyczna.   

   Wieś Patoki w 2012 roku została wytypowana przez Podlaski Ośrodek Doradztwa Rolniczego w 

Szepietowie, z Powiatu Bielskiego do konkursu: „Piękna i estetyczna podlaska wieś”. 



  Celem konkursu jest poprawa wyglądu i estetyki wsi w regionie, działanie na rzecz ładnego 

otoczenia. Dotychczas zazwyczaj nacisk kładziono na porządek w obejściu, a nie np. na wygląd 

ogródków czy ogólnego otoczenia. Wieś to nie tylko miejsce pracy rolników, to także miejsce 

wypoczynku wielu osób. Ładne miejsce chętniej odwiedzają turyści, łatwiej też w atrakcyjnym 

miejscu prowadzić np. działalność agroturystyczną. 

   W konkursie oprócz walorów estetycznych oceniane również były takie zagadnienia jak np. 

ochrona dziedzictwa kulturowego, oznakowanie miejscowości i dbałość o środowisko - czy np. 

prowadzona jest selektywna zbiórka odpadów, w jaki sposób rozwiązana jest kwestia gospodarki 

ściekami. Wpływ na ocenę miał także stan elewacji budynków, ogrodzeń, ogólny ład i porządek.  

   Konkurs realizowany był z funduszu Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich, a rozpoczął się wiosną. 

Podczas Wiosennych Targów Ogrodniczych w Podlaskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w 

Szepietowie (21 kwietnia) przeprowadzono jednodniowe szkolenie - warsztaty dla przedstawicieli 

wsi zgłaszających się do konkursu oraz dla specjalistek sekcji Wiejskiego Gospodarstwa 

Domowego i Agroturystyki, wspierających merytorycznie poszczególne wsie w trakcie realizacji 

podjętych zadań. Dalsza realizacja warsztatów odbywała się już w poszczególnych wsiach. Każda z 

miejscowości otrzymała wsparcie na zakup odpowiednich materiałów w postaci krzewów 

ozdobnych – mieszkańcy wsi sami decydowali o zakupie niezbędnych nasadzeń, pod własne 

projekty. 

   Udział w konkursie wzięło 14 miejscowości, przedstawicieli poszczególnych powiatów ( po 

jednej miejscowości z powiatu) wytypowanych przez Podlaski Ośrodek Doradztwa Rolniczego: 

 z powiatu augustowskiego -Ateny 

 z powiatu białostockiego - Karakule 

 z powiatu bielskiego - Patoki 

 z powiatu grajewskiego - Brzeźno 

 z powiatu hajnowskiego - Zabłotczyzna 

 z powiatu kolneńskiego - Zabiele 

 z powiatu łomżyńskiego - Rutki 

 z powiatu monieckiego - Kruszyn 

 z powiatu sejneńskiego - Oszkinie 

 z powiatu siemiatyckiego - Czartajew 

 z powiatu sokólskiego - Stara Kamionka 

 z powiatu suwalskiego - Stary Folwark 

 z powiatu wysokomazowieckiego - Stare Racibory 

 z powiatu zambrowskiego - Wola Zambrowska. 

   Piątkę najpiękniejszych podlaskich wsi poznaliśmy jesienią podczas targów ogrodniczych na 

terenie PODR w Szepietowie. Przedtem, w połowie sierpnia, konkursowa komisja odwiedziła 

wszystkie miejscowości i dokonała ich oceny. 

   Uroczyste podsumowanie konkursu „Piękna i estetyczna podlaska wieś” odbyło się w dniu 14 

października 2012r.. Przybyli na nie licznie przedstawiciele wsi biorących udział w konkursie, aby 

osobiście uczestniczyć w takim wydarzeniu. Goście, mieli możliwość wysłuchania ciekawego 

wykładu pt.: „Estetyczne zagospodarowanie wsi i zagród – uzupełnianie nasadzeń ozdobnych 

oraz zasady pielęgnacji”, który poprowadziła Monika Jaros  z Politechniki Białostockiej. Wykład 

nawiązywał do wykonanych już prac i możliwości planowania dalszych nasadzeń uzupełniających, 

a także wskazywał jak fachowo pielęgnować wysadzone już rośliny. 

   Po wykładzie zaprezentowano wszystkie wsie i ich prace estetyzacyjne, a następnie odczytano 

protokół Komisji konkursowej i podano wyniki. 

Zwycięzcy to: 

1. Patoki, gmina Brańsk, powiat bielski                   - I miejsce 

2. Stary Folwark, gmina Suwałki, powiat suwalski - II miejsce 



3. Oszkinie, gmina Puńsk, powiat sejneński             - III miejsce 

4. Zabiele, gmina Kolno, powiat kolneński              - IV miejsce 

5. Kruszyn, gmina Krypno, powiat moniecki           - V miejsce 

Każdy z laureatów otrzymał z rąk Jana Zalewskiego - Dyrektora PODR nagrody i puchary. 

Wszystkim uczestnikom konkursu Dyrektor wręczył pamiątkowe grawertony. 

 

W tym miejscu obrad mieszkańcy wsi Patoki otrzymali gromkie brawa od uczestników Sesji. 

Ponownie głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział – „przedstawicielom wsi Patoki, jako Wójt 

złożyłem gratulacje i wręczyłem grawerton w Szepietowie. Dziś po południu mieszkańcy otrzymają 

obiecaną i zasłużoną nagrodę od gminy, od Rady Gminy. Jest to nowoczesny telewizor i 

odtwarzacz DVD, a całość z anteną zostanie zamontowana w świetlicy wiejskiej”.    

Dalej Wójt mówił – „tym I miejscem, jako gmina, jako urząd będziemy szczycić się na różnych 

uroczystościach gminnych, zechcemy nagrać film, aby pokazać wieś Patoki i będziemy wspominać 

przy różnych okazjach, aż do następnego konkursu. Faktycznie wieś Patoki nie tylko obecnie, ale 

mówiłem już o tym dużo wcześniej, jest wsią do naśladowania dla innych wsi, dla innych 

mieszkańców. Problemy na pewno mają, bo życie nie jest „usłane różami”, ale jest to wyjątkowa 

wieś na ternie naszej gminy, dlatego, że jest wsią bardzo czystą, bardzo zorganizowaną w 

porównaniu do innych wsi. Widać zaangażowanie i młodych i starszych w porządkowanie 

chodników, w każdą sobotę i nie tylko. Można również zobaczyć ile ludzi pilnuje i porządkuje 

miejsca przy krzyżach stojących z obu stron wsi. Nie jest sztuką postawić krzyż, ale później to 

miejsce pielęgnować, szanować. Krzyż nie po to jest stawiany „z miłością, szacunkiem, otaczany 

modlitwą”, żeby później był zapomniany a często w naszym kraju, w naszej gminie tak się zdarza. 

Takich sytuacji nigdy nie było w Patokach, zawsze potrafią się zorganizować i o wszystko zadbać. 

Jest to wzór do naśladowania dla naszych wsi i naszych rodzin. To dobrze, że wieś Patoki zdobyła I 

miejsce, bo mamy okazję o tym mówić i pokazać, że jeżeli coś się chce, to można osiągnąć. Wieś 

Patoki ma dobrą „drużynę”, ma swoją „duszę” i takim kapitanem we wsi jest Sołtys ze swoją 

małżonką, którzy „wkładają swoje serce”, swoją pracę (nieraz się narażając), tak prowadzą wieś, 

aby mogła coś osiągnąć. Drugą taką „dobrą duszą” i „przywódcą” we wsi jest rodzina Państwa 

Sobolewskich. Pan Aleksander Sobolewski był kiedyś radnym w gminie a jego żona Wiesława jest 

jak to mówią „i do tańca i do różańca”. Potrafi się modlić, potrafi śpiewać, ale też i pracować 

wspólnie z mężem. Dobrze, że sołtys ma wokół siebie takich ludzi, że może z nimi współpracować, 

to pozwala coś dobrego dla wsi zrobić. Chciałbym podziękować i pogratulować wszystkim 

mieszkańcom wsi, którzy przyczynili się do tego, aby wieś zajęła I miejsce w konkursie. Warto 

było się poświęcić, popracować, powalczyć z innymi wsiami w województwie, a to lekko nie 

przyszło. Na ręce przedstawicieli wsi Wójt Gminy przekazał gratulacje i nagrodę. Życzył dla wsi 

Patoki i innych wsi, aby starli się, w domach, obejściach utrzymywać porządek, tworzyć dobrą 

atmosferę. Nie sztuką jest mieć pieniądze, ale sztuką jest nie mieć pieniędzy a coś dobrego robić dla 

siebie i innych. Gmina Brańsk jest jedną z najbiedniejszych gmin w Polsce, ale potrafimy 

pozytywnie myśleć, dużo robić i owoce mamy takie, że nie postrzegają nas, jako najbiedniejszych. 

Wygrana w konkursie to też owoc ludzkiej pracy, mieszkańcy wsi Patoki potrafili pokonać wiele 

trudności i osiągnąć wszystko, co jako wieś mogła osiągnąć, w tak mocnej obsadzie tylu wsi z 

całego województwa”. 

 Na koniec Wójt Gminy jeszcze raz życzył, aby wieś Patoki nadal była piękna i się rozwijała. 

Głos zabrała Pani Sobolewska mieszkanka wsi Patoki – powiedziała, że to wspólny sukces i 

mieszkańców i gminy. Podziękowała Wójtowi za wsparcie, za piękną wyremontowaną świetlicę 

wiejska i udzieloną pomoc przy oznakowaniu oraz za udostępnienie pojemników do segregacji 

śmieci, bo sami jako mieszkańcy tego wszystkiego by nie osiągnęli.  Życzyła innym wsiom, aby 

spróbowały udziału w konkursach w latach następnych. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ dla każdej innej wsi pomożemy tak samo, jak dla Patok 

osiągnąć sukces, tylko aby byli chętni”. 

Głos zabrał Sołtys wsi Patoki – podziękował Wójtowi, Przewodniczącemu Rady Gminy,  



Sekretarzowi Gminy, Pani Skarbnik, Kierownikowi Referatu Gospodarki Komunalnej, wszystkim 

pracownikom urzędu, którzy pomagali przy sprzątaniu przystanków, placu przy świetlicy wiejskiej, 

którzy nie żałowali grosza na wioskowe potrzeby. Wyraził wdzięczność Państwu Sobolewskim, 

którzy byli motorami i „poganiali  robotę”, bo na początku sołtys i inni mieszkańcy sceptycznie 

podeszli do udziału w tym konkursie, nie wierząc w zajęcie czołowego miejsca. Jednak po 

namowach Państwa Sobolewskich, mieszkańcy doszli do wniosku, że nawet zajęcie 14 miejsca to 

też będzie duże wyróżnienie dla wsi, jako, że uczestniczyła w konkursie. Dzięki zaangażowaniu 

wszystkich cel został osiągnięty wieś pięknie wygląda i zajęła zaszczytne I miejsce. Sołtys 

zapewnił, że mieszkańcy wsi Patoki dołożą wszelkich starań, aby wieś była wizytówką gminy, 

powiatu.  Podziękował za piękną nagrodę ufundowaną przez gminę i wszystkim, którzy są i byli 

przychylni dla wsi Patoki. 

Ad.6 Podjęcie uchwał Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji RGOBiT, odczytała pozytywną opinię w sprawie projektów uchwał 

przygotowanych pod obrady XIV sesji. ( Opinia Nr 25/19/12 z dnia 24 października 2012 r. stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Ad.6a) Pani Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok, który radni otrzymali w materiałach należy 

wprowadzić dodatkowe zmiany, które odczytała. Następnie szczegółowo omówiła zmiany do 

uchwały i załączników: 

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

Do załącznika Nr 1  
W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi § 0830 w wyniku wzrostu stawek opłaty za pobór wody zwiększono dochody  

z tego tytułu o kwotę 39.000,00 zł, w § 0920 zwiększono dochody z tytułu odsetek za zwłokę o 

kwotę 1.600,00 zł, w § 0970 zmniejszono dochody z tytułu odpłatności mieszkańców  

za przyłącza kanalizacyjne do przydomowych oczyszczalni ścieków o kwotę 38.000,00 zł. 

Realizację zadania przesunięto na lata następne. 

W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70005 – Gospodarka gruntami  

i nieruchomościami § 0750 w wyniku rozwiązania umowy najmu budynku po byłym ośrodku 

zdrowia w Widźgowie zmniejszono dochody z tego tytułu o kwotę 72.000,00 zł. 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75075 – Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego § 2707 na podstawie zawartej umowy ze Stowarzyszeniem Lokalna Grupa 

Działania „Kraina Bobra” na zorganizowanie festynu z cyklu imprez pod wspólnym szyldem LGD 

„Kraina Bobra” zwiększono dochody z tytułu dofinansowania tego zadania o kwotę 10.000,00 zł. 

W dz. 756 – Dochody  osób  prawnych,  od osób  fizycznych  i  od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, rozdz. 75621 – 

Udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa § 0010 zwiększono dochody 

z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych o kwotę 167.750,00 zł. 

W dz. 852 -  Pomoc społeczna,  rozdz. 85213 - Składki na ubezpieczenie zdrowotne 

opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre 

świadczenia rodzinne oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej 

§ 2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zmniejszono dotację celową na 

realizację własnych zadań bieżących gmin przeznaczoną  

na opłatę składek na ubezpieczenie zdrowotne o kwotę 1.241,00 zł. 

W rozdz. 85219 – Ośrodki Pomocy społecznej § 2030 na podstawie pisma Podlaskiego 

Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację celową na realizację własnych zadań bieżących gmin 

przeznaczoną na wypłatę dodatków dla pracowników socjalnych zatrudnionych w pełnym 

wymiarze czasu pracy, realizujących pracę socjalną w środowisku  

o kwotę 8.600,00 zł. 

 



W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – Pomoc materialna dla 

uczniów § 2030  na  podstawie  pisma  Podlaskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  

w Białymstoku zwiększono dotację celową na realizację własnych zadań bieżących gmin  

o kwotę 24.924,00 zł  w tym :  

- 16.000,00 zł na wypłatę jednorazowych zasiłków losowych dla dzieci i uczniów  

na cele edukacyjne, 

- 8.924,00 zł na dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów w ramach Rządowego 

programu pomocy uczniom w 2012 r. – „Wyprawka szkolna”. 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,  rozdz. 92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2707 zwiększono dochody z tytułu zwrotu środków  

za realizację zadani pn. „Zmiana sposobu użytkowania budynku byłej szkoły na Izbę Tradycji 

Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach” wykonanego w roku 2011 o kwotę 356.608,00 zł  

oraz dokonano sprostowania pomyłki z Uchwały Nr XIII/115/12 Rady Gminy Brańsk  

z dnia 5 września 2012 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok, pomniejszając dochody o 

kwotę 3.361,00 zł. 

  W rozdz. 92195 – Pozostała działalność § 2707 zwiększono dochody z tytułu zwrotu 

środków za realizację zadania pn. „Rozwój infrastruktury sportowej - budowa siłowni zewnętrznej 

w obrębie kompleksu sportowo- wypoczynkowego przy Gminnym Ośrodku Upowszechniania 

Kultury w Kalnicy” wykonanego w 2011 roku  o kwotę 16.607,00 zł. 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi § 6297  w wyniku rozliczenia zadania pn. „ Budowa oczyszczalni ścieków wraz z 

kanalizacją sanitarną w miejscowości Kiersnowo, Kiersnówek, Majorowizna” zmniejszono 

dochody z tytułu dofinansowania tego zadania o kwotę 56.241,00 zł. 

W rozdz. 01095 – Pozostała działalność § 2010 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono dotację celową na realizację zadań bieżących z 

zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami przeznaczoną na 

zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 

produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w sprawie jego 

zwrotu poniesionych przez gminy o kwotę 315.204,00 zł. 

 

Do załącznika Nr 2  

 

W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60014 – Drogi publiczne powiatowe  

§ 6300 zmniejszono dotację celową na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu 

terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych o 

kwotę 89.000,00 zł. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80110 – Gimnazja § 2310 zwiększono 

wydatki na dotację celową na realizację zadania na podstawie porozumienia z Gminą Wyszki na 

naukę religii prawosławnej o kwotę 1.000,00 zł. 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi § 4260 zwiększono wydatki na opłatę za energię elektryczną zużytą na 

funkcjonowanie oczyszczalni ścieków w miejscowościach Kiersnowo, Kiersnówek,  

Majorowizna o kwotę 40.000,00 zł, w § 4300 zwiększono wydatki na opiekę nad bezdomnymi 

zwierzętami o kwotę 10.000,00 zł, w § 4480 zwiększono wydatki na opłatę podatku od 

nieruchomości za oczyszczalnie ścieków o kwotę 31.000,00 zł.  

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, rozdz. 

40001 – Dostarczanie ciepła § 6050 zwiększono wydatki na opłatę za przyłącze  

do sieci energetycznej wykonanego oświetlenia ulicznego w miejscowości Kiersnówek  

do zbiornika wodnego Otapy-Kiersnówek o kwotę 3.000,00 zł.  

W rozdz. 40002 – Dostarczanie wody § 4300 zwiększono wydatki na założenie 

monitoringu przy zbiorniku wodnym Otapy-Kiersnówek o kwotę 15.000,00 zł. 

 



W dz. 710 – Działalność usługowa, rozdz. 71004 – Plany zagospodarowania 

przestrzennego § 3030 zwiększono wydatki na wypłatę diet za posiedzenie Komisji 

Urbanistycznej o kwotę 800,00 zł, w § 4210 zwiększono wydatki na wykup map geodezyjnych o 

kwotę 1.500,00 zł, w § 4300 zwiększono wydatki na ogłoszenia prasowe  

w sprawie planu przestrzennego zagospodarowania gminy o kwotę 3.000,00 zł. 

W dz. 750 -  Administracja publiczna, rozdz. 75022 - Rady gmin (miast i miast  

na prawach powiatu)  §  3030 zwiększono wydatki na wypłatę diet radnym o kwotę 5.000,00 zł. 

W rozdz. 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) § 4210 zwiększono 

wydatki na zakup art. kancelaryjnych o kwotę 10.000,00 zł, w § 4300 zwiększono wydatki na zakup 

usług pozostałych o kwotę 20.000,00 zł, w § 4430 zwiększono wydatki  

na opłatę ubezpieczenia samochodu o kwotę 2.200,00 zł. 

W rozdz. 75075 – Promocja jednostek samorządu terytorialnego § 4307 zwiększono 

wydatki na koncert i pokaz iluzjonisty na Festynie Rolnika i Przedsiębiorcy  

o kwotę 10.000,00 zł.  

W 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75405  

– Komendy Powiatowe Policji na podstawie pisma Komendy Wojewódzkiej Policji  

w Białymstoku przeniesiono wydatki na dofinansowanie zakupu radaru ręcznego „Iskra”  

i aparatu fotograficznego do prawidłowej klasyfikacji budżetowej, zmniejszając wydatki  

w  §  3000  o  kwotę  5.159,00  zł,  jednocześnie  zwiększając  wydatki  w  §  6170  o  kwotę 

5.159,00 zł. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe w § 4010 

zwiększono wydatki na wypłatę odpraw pracownikom zlikwidowanej Szkoły Podstawowej  

w Koszewie oraz wypłatę dodatków uzupełniających w szkołach podstawowych o kwotę 67.725,00 

zł, w § 4110 w związku ze zwiększeniem o 2% składki na ubezpieczenia rentowe zwiększono 

wydatki na opłatę tych składek o kwotę 40.000,00 zł, w  § 4210 zwiększono wydatki o kwotę 

42.800,00 zł na: 

 zakup oleju opałowego do Szkół Podstawowych: 

- w Mniu o kwotę 4.000,00 zł, 

- w Holonkach o kwotę 32.000,00 zł, 

- w Domanowie o kwotę 4.000,00 zł, 

 na utworzenie punktu wydawania posiłków dla uczniów w Szkole Podstawowej  

w Chojewie o kwotę 2.000,00 zł, 

  na zakup paliwa do kosiarki do trawy użytkowanej w Szkole Podstawowej w Mniu  

o kwotę 800,00 zł,  

w  §  4610  zwiększono  wydatki  na  opłatę  kosztów  procesowych  Szkół  Podstawowych  

w Holonkach i Domanowie o kwotę 2.460,00 zł.   

 W rozdz. 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych § 4010 
zwiększono wydatki na wypłatę wynagrodzeń w związku z przebywaniem nauczyciela  

na urlopie dla poratowania zdrowia o kwotę 6.500,00 zł, w § 4110 w związku  

ze zwiększeniem o 2% składki na ubezpieczenia rentowe zwiększono wydatki na opłatę tych 

składek o kwotę 2.500,00 zł. 

 W rozdz. 80104 – Przedszkola § 3267 zwiększono wydatki na wyprawki szkolne  

dla dzieci uczestniczących w projekcie „Edukacja dzieci naszą przyszłością” o kwotę 7.200,00 zł, 

jednocześnie zmniejszono wydatki w § 4217 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 7.200,00 

zł, w § 4219 zwiększono wydatki na zakup aparatu fotograficznego o kwotę 1.400,00 zł. 

W rozdz. 80110 – Gimnazja § 4010 zwiększono wydatki na wypłatę wynagrodzeń  

w związku z przebywaniem nauczyciela na urlopie dla poratowania zdrowia o kwotę 21.000,00 zł, 

§ 4110 w związku ze zwiększeniem o 2% składki na ubezpieczenia rentowe zwiększono wydatki na 

opłatę tych składek o kwotę 23.000,00 zł, w § 4210 na zakup oleju opałowego o kwotę 5.000,00 zł. 

W rozdz. 80113 – Dowóz uczniów do szkół  w § 4210 zwiększono wydatki na zakup 

paliwa do samochodu dowożącego uczniów do szkoły specjalnej o kwotę 5.000,00 zł.  

 



W dz. 851 – Ochrona zdrowia, rozdz. 85111 – Szpitale ogólne § 6220 w związku  

z prośbą Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim 

zwiększono dotację dla Szpitala w Bielsku Podlaskim na zakup autoklawu  

do Centralnej Sterylizatorni o kwotę 5.000,00 zł. 

W rozdz. 85195 – Pozostała działalność zwiększono wydatki związane  

z zatrudnieniem pracownika do gabinetu rehabilitacyjnego w § 4010  o kwotę 818,00 zł,  

w § 4110 o kwotę 140,00 zł, w § 4120 o kwotę 20,00 zł, w § 4280 o kwotę 100,00 zł.  

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85213 – Składki na ubezpieczenie zdrowotne 

opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre 

świadczenia rodzinne oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej 

§ 4130 zmniejszono wydatki na opłatę składek zdrowotnych o kwotę 1.241,00 zł. 

W rozdz. 85219 – Ośrodki pomocy społecznej § 4010 zwiększono wydatki  

na wypłatę dodatków dla pracowników socjalnych zatrudnionych w pełnym wymiarze czasu pracy, 

realizujących pracę socjalną w środowisku o kwotę 8.600,00 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na 

ubezpieczenia społeczne o kwotę 3.000,00 zł, w § 4280 zwiększono wydatki  

na zakup usług zdrowotnych o kwotę 100,00 zł, w § 4400 zwiększono wydatki na opłatę czynszu za 

wynajmowane pomieszczenia o kwotę 200,00 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki w § 4210 na 

zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 1.800,00 zł i w § 4300 na zakup usług pozostałych o 

kwotę 1.500,00 zł.  

W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – Pomoc materialna dla 

uczniów w wyniku zwiększenia dotacji celowej na realizację własnych zadań bieżących gmin  

zwiększono wydatki w § 3240 na wypłatę jednorazowych zasiłków losowych dla dzieci i uczniów 

na cele edukacyjne o kwotę 16.000,00 zł i w § 3260 na dofinansowanie zakupu  podręczników  dla  

uczniów  w  ramach  Rządowego  programu  pomocy  uczniom   

w  2012 r. – „Wyprawka szkolna” o kwotę 8.924,00 zł.  

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90017  

– Zakłady gospodarki komunalnej § 3020 zwiększono wydatki na zakup środków bhp  

o kwotę  2.500,00 zł  w § 4110  zwiększono  wydatki  na  ubezpieczenia  społeczne  o  kwotę 

10.000,00 zł, w § 4120 zwiększono wydatki na opłatę składek na Fundusz Pracy o kwotę 2.500,00 

zł, w § 4210 zwiększono wydatki na zakup materiałów do remontów o kwotę 20.000,00 zł, w § 

6060 zwiększono wydatki na zakup ciągnika i kosiarki rotacyjnej o kwotę 100.000,00 zł.  

W dz. 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,  rozdz. 92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby  w § 2480 zmniejszono dotację dla Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury w Kalnicy na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych  

na podstawie umowy zlecenia o kwotę 12.231,00 zł,  w § 2489 zwiększono wydatki na zakup 

stołów i krzeseł do świetlic wiejskich w miejscowości Popławy, Mień, Puchały Stare, Brzeźnica, 

Puchały Nowe, Załuskie Koronne, Bronka o kwotę 7.731,00 zł. 

W rozdz. 92116 – Biblioteki § 2480 zwiększono dotację dla Gminnej Biblioteki publicznej 

na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń pracowników o kwotę 4.500,00 zł. 

W dz. 010- Rolnictwo i łowiectwo. Rozdz. 01095 – Pozostała działalność   zwiększono 

wydatki  na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych w § 4430  

o kwotę 309.023,00 zł oraz zwiększono wydatki na pokrycie kosztów postępowania  

w sprawie jego zwrotu poniesionych przez gminę  w § 4010  o kwotę 3.000,00 zł, w § 4110  

o kwotę 513,00 zł, w § 4120 o kwotę 74,00 zł, w § 4210 o kwotę 2.594,00 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85212 – Świadczenia rodzinne, świadczenia z 

funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe  

z ubezpieczenia społecznego § 4010 zwiększono wydatki na wypłatę wynagrodzeń pracowników o 

kwotę 500,00 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na ubezpieczenia społeczne  

o kwotę 700,00 zł, w § 4120 zwiększono wydatki na opłatę składek na Fundusz Pracy  

o kwotę 50,00 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki w § 4210 na zakup materiałów  

i wyposażenia o kwotę 500,00 zł, w § 4280 zmniejszono wydatki na zakup usług zdrowotnych o 



kwotę 50,00 zł, w § 4350 zmniejszono wydatki na zakup usług internetowych o kwotę 200,00 zł, w 

§ 4370 zmniejszono wydatki na rozmowy telefoniczne z telefonów stacjonarnych o kwotę 500,00 

zł. 

 

  Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIV/116/12 w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2012 rok. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 Ad.6b) Pan Piotr Paprocki Kierownik Ref. BP przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

ogólnodostępnego charakteru obiektu mającego powstać w ramach operacji pn.: „Budowa budynku 

rekreacji indywidualnej przy zbiorniku wodnym Otapy-Kiersnówek” realizowanego w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 działanie 413 „Wdrażanie lokalnych 

strategii rozwoju” dla operacji, które odpowiadają warunkom przyznania pomocy w ramach 

działania „Odnowa i rozwój wsi”. W uzasadnieniu poinformował, że  Gmina Brańsk złożyła 

wniosek do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego na dofinansowanie budowy 

budynku rekreacji indywidualnej przy zbiorniku wodnym Otapy-Kiersnówek w ramach działania 

,,Odnowa i rozwój wsi”. Urząd Marszałkowski w piśmie Nr ROW-I.432.5.7.2012 z dnia 12 

września uznał, że do rozpatrzenia wniosku niezbędna jest uchwała intencyjna Rady Gminy Brańsk 

zawierająca w swojej treści zapis mówiący o tym, iż budynek rekreacji indywidualnej przy 

zbiorniku wodnym Otapy-Kiersnówek będzie obiektem ogólnodostępnym wszystkim mieszkańcom 

miejscowości Kiersnówek. Urząd Gminy w Brańsku wystąpił z pismem o przedłużenie terminu na 

dostarczenie powyższej uchwały do końca listopada 2012r. do czego Urząd Marszałkowski się nie 

przychylił i pismem Nr ROW-I.432.5.7.2012 z dnia 8 października 2012 roku zobowiązał Gminę 

do dostarczenia uchwały w terminie 14 dni w przeciwnym razie wniosek zostanie odrzucony.  

Mając na względzie powyższe zobowiązanie, podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne i w 

pełni uzasadnione.  

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIV/117/12 w 

sprawie przyjęcia ogólnodostępnego charakteru obiektu mającego powstać w ramach operacji 

pn.: „Budowa budynku rekreacji indywidualnej przy zbiorniku wodnym Otapy-Kiersnówek” 

realizowanego w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 

działanie 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” dla operacji, które odpowiadają 

warunkom przyznania pomocy w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”.  /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/. 

Ad.6c) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. W uzasadnieniu poinformował, że 

Dyrektor Szpitala w Bielsku Podlaskim wystąpiła z wnioskiem do wszystkich gmin z Powiatu 

Bilskiego o wsparcie finansowe na dofinansowanie zakupu autoklawu do Centralnej Sterylizatorni.  

We wniosku podkreśliła, że autoklaw jest zasadniczą aparaturą w szpitalu, w której odbywa się 

proces sterylizacji narzędzi używanych do zabiegów operacyjnych oraz materiałów opatrunkowych.   

Niektóre gminy takie jak Rudka, Boćki, miasto Brańsk nie zadeklarowały pomocy. Natomiast 

Gmina Wyszki udzieliła wsparcia w kwocie 2.000zł, Gmina Orla 4.000zł, Gmina Bielsk Podlaski 

10.000zł a miasto Bielsk Podlaski w projekcie uchwały zadeklarowało 70.000zł. Z gminy Brańsk 

proponuje się udzielić wsparcia w kwocie 5.000zł ze względu na mieszkańców Gminy, którzy 

leczeni są w Bielskim szpitalu. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest uzasadnione.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIV/118/12 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. ”.  
/uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

    



Ad.7   Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 

2011/2012, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów przedstawiła Pani Agata Michałowska 

inspektor ds. oświaty. Rada Gminy nie zgłosiła uwag do informacji. / informacja stanowi załącznik 

do protokołu/. 

 

Ad.8  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk odczytał informację z analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych do Wojewody Podlaskiego i do Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim za 2011rok 

Radni nie wnosili uwag i pytań do informacji. / informacje stanowią załączniki do protokołu/. 

 

Ad. 9) Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 10) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 11 Sprawy różne: 

 Wójt Gminy poinformował, że do dzisiejszego dnia nie wpłynęły środki finansowe od 

Wojewody na wypłatę akcyzy, 

 Wójt Gminy poinformował, że już wcześniej była mowa na sesji o zakupie ciągnika 

(używanego) i kosiarki do koszenia poboczy. Obecnie urząd gminy planuje zakupić nowy 

ciągnik z zestawem: małą łyżką do kopania, kosiarką bijakową i rotacyjną, pługiem do 

odśnieżania, zamiatarką. Taki sprzęt będzie bardzo przydatny w działalności gospodarki 

komunalnej czy to do koszenia poboczy czy do usuwania awarii wodociągowych z udziałem 

małej łyżki do kopania lub do odśnieżania w okresie zimowym. Planuje się na dziś zakupić 

nowy ciągnik, a w przyszłości osprzęt, aby nie wydawać na naprawy sprzętu używanego.  

 Wójt Gminy zaprosił wszystkich radnych i sołtysów oraz gości do udziału w 

uroczystościach Dnia 11 Listopada, które w tym roku odbędą się w kościele w Domanowie i 

rozpoczną Mszą Św. o godz. 12
00

.  

 Wójt Gminy poinformował, że pytają niektórzy mieszkańcy gminy i miasta Brańsk o 

przebudowę parku w centrum Brańska. Park leży na ternie miasta i jako taki mieszkańców 

gminy nie może interesować, natomiast „ludziom” chodzi o Pomnik 3-Majowy, który w 

parku postawiono za czasów i pieniądze Urzędu Miasta i Gminy Brańsk. Miasto, które 

zawsze szczyci się wielką kulturą i mądrością przesunęło i postawiło Pomnik na końcu 

parku, przy samej siatce od strony przedszkola, za fontanną. Wiemy, że ludzie wierzący 

pomników, krzyży, kapliczek nie stawią z tyłu posesji czy za stodołą. Radni, mieszkańcy 

gminy muszą wiedzieć, że ten Pomnik bez porozumienia, bez akceptacji ze strony gminy 

Brańsk został przeniesiony i ustawiony w tym miejscu. 

 Wójt Gminy poinformował, że zostały już rozpoczęte prace nad projektem budżetu gminy 

na 2013 rok. Informacje do budżetu od kierowników referatów i jednostek organizacyjnych 

już spływają. Natomiast poinformowano sołtysów na naradzie oraz informuję obecnie 

radnych, że jeżeli pojawiały się jakieś nadzwyczajne potrzeby, oczekiwania w sołectwie, że 

trzeba coś ująć do wykonania w budżecie na 2013r. (poza tym, co już było wcześniej 

deklarowane), można do poniedziałku zgłosić do urzędu.   

   Dalej Wójt powiedział -  „radni, sołtysi i mieszkańcy muszą zrozumieć jedną podstawową 

sprawę – nie ma możliwości w każdej wsi, w każdym roku „prowadzenia jakiejś 

inwestycji”. Niektórym mieszkańcom, radnym, sołtysom apetyty tak rosną, że ciągle 

zgłaszają zadania, myśląc, że gmina na wszystko ma pieniądze. Wiecie, Państwo, że gmina 

nasza jest gminą biedną i nie stać nas na prowadzenie inwestycji, o których „marzą” 

mieszkańcy. Powinniśmy się cieszyć z tego, co już udało się nam wykonać w minionym 

okresie a nie oczekiwać rzeczy niemożliwych. Niektórzy uważają, że jest to hańba dla OSP 

czy dla sołtysa jak, w którymś roku we wsi nie jest realizowane jakieś zadanie. Uważają, że 

wówczas nie ma, o czym pisać w sprawozdaniach rocznych. Sprawozdania z działalności 

straży czy sołtysa, to nie są tylko realizowane inwestycje. Można wykazać, co było 

wykonane w latach poprzednich, (co teraz służy mieszkańcom), to że jest gotowość 



jednostki OSP do akcji w pożarze lub innych zdarzeń i to jest najważniejsze. Państwo radni 

jesteście „dobrą drużyną” ale mówię o tym do wszystkich, bo nie ma możliwości 

wykonywania inwestycji w każdej wsi w każdym roku. Jeżeli w jednym roku 

wykonywaliśmy asfalt lub poważny remont świetlicy wiejskiej, to na następne lata musimy 

„odpuścić” odczekać i pozwolić na inwestycje dla następnej wsi. Jest, zatem prośba do 

radnych i do sołtysów, aby taka informacja była przekazywana mieszkańcom w terenie”. 

Następnie Wójt Gminy przedstawił radzie, co jest planowane do ujęcia w projekcie budżetu 

na 2013 rok: 

Wójt Gminy powiedział – „Gminie zależy, aby każda droga żwirowa, która jest drogą znaczącą – 

gminna czy powiatowa miała asfalt. Uważam, że Powiat powinien sobie poradzić z drogami (ich 

naprawami), na których jest już asfalt. Natomiast asfaltu jeszcze nie ma drodze powiatowej we wsi 

Zanie, drodze Oleksin-Burchaty, w części drogi Bronka przez wieś, nie ma asfaltu na drodze od 

Koszewa w kierunku Nowosad do granicy z gminą Bielsk Podlaski. Poinformował mnie dyrektor 

Aleksiejuk z Powiatowego Zarządu Dróg w Bielsku Podlaskim, że mają poważne problemy 

finansowe i na dzisiaj planuje położenie tylko warstwę 3PU na drodze od Nowosad do Trusek pod 

warunkiem, że gmina zakupi gres i emulsję. Jeśli chodzi „o więcej” - mieszkańcy, radni, sołtysi 

muszą „swoją drogą pisać, dochodzić i rozmawiać w Powiecie”.  

W zakresie dróg gminnych planuje się: 

- złożyliśmy kolejny raz wniosek do tzw. „Schetynówki” na dokończenie 

budowy drogi od ul. Boćkowskiej w Brańsku do Kiersnowa, gdzie ostatnio 

mówi się, że będzie można uzyskać dofinansowanie do 30% a może nawet 

do 50%. 

- rozpocząć wymianę krawężników i położyć II warstwę asfaltu na drodze 

gminnej w miejscowości Popławy.  

- dalej kontynuować położenie II warstwę asfaltu we wsiach: Olędzkie, 

Pietraszki, Dębowo, Lubieszcze. Położenie II warstwy asfaltu na 

wymienionych drogach będzie zależało od wielkości wydatków na drogę (od 

ul. Boćkowskiej w Brańsku do Kiersnowa), ponieważ gdy dostaniemy 

dofinansowanie, będziemy musieli zadanie zrealizować. Zobaczymy, za jaką 

kwotę „pójdzie” przetarg, co nam zostanie na pozostałe drogi. 

 dokończenie zakupu stołów i krzeseł do świetlic wiejskich, 

 dokończyć  elewacje w hydroforniach przede wszystkim na budynku hydroforni w 

Brzeźnicy 

 znaleźć najlepszy sposób na wykonanie remontu elewacji zewnętrznej w Szkole 

Podstawowej w Holonkach, (czy pomalować, czy jeszcze docieplić) 

 w  świetlicach wiejskich zająć się: 

- w Załuskich Kościelnych planujemy remont w środku (w okresie zimowym), 

- w świetlicach Brzeźnica remont dachu i Puchały Stare remont na zewnątrz,   

- opracować koncepcję na elewację i zewnętrzny kształt świetlicy w Załuskich 

Koronnych,  zmienić jej  (wygląd) na bardziej atrakcyjny,  

- przed Remizą OSP w Świrydach wymiana kostki, 

- wykonanie elewacji na zewnątrz  OSP w Glinniku, 

-  znaleźć rozwiązanie i opracować projekt techniczny na remont świetlicy w 

OSP Domanowo,  

- planujemy zakupić 1-2 szt. agregatów do hydroforni, 

- planujemy w dalszym ciągu upiększać zagospodarowywać teren przy 

zbiorniku wodnym „Otapy-Kiersnówek”, 

- w 2013 roku planujemy rozpocząć tzw. „akcję zieleni” na terenie gminy w 

miejscach publicznych. Chciałbym, aby każda wieś, każda szkoła, OSP 

zgłosiła propozycję zazielenień swojej wsi. Nie sztuką jest wycinanie drzew 

ale ktoś powinien zastanowić się czy przy naszych drogach, szkołach, 

remizach, świetlicach, krzyżach nie posadzić drzew lub krzewów ozdobnych, 



które nasze wsie upiększałyby. Jeżeli przeznaczymy w każdym roku ok. 5-

8tys. zł na zakup sadzonek, to co roku coś zasadzimy, upiększymy i 

pozostanie trwały ślad po naszej działalności w gminie”.  

 Głos zabrał radny Sylwester Bobel, który zgłosił naprawienie asfaltu na wjeździe do wsi Mień na 

zakręcie przy krzyżu, gdzie zawracają autobusy szkolne oraz naprawienie przepustów przy drodze 

powiatowej. Poruszył sprawę oświetlenia ulicznego, aby zapalało się trochę wcześniej oraz sprawę 

zakupu agregatów, która jest bardzo ważna, bo zbliża się zima i mogą wystąpić wyłączenia prądu. 

Głos zabrał radny Jan Żochowski, który w imieniu sołtysa z Glinnika zapytał czy będzie 

wykonywana droga tzw. „zagumienna” w Glinniku?  

   Odpowiedzi na pytania radnych udzielił Wójt Gminy informując, że – „problem z drogą w 

Glinniku jest gminie znany, obecnie został ogłoszony przetarg na wykonanie projektu technicznego, 

niemniej mieszkańcy Glinnika muszą dojść do porozumienia między sobą w sprawie odwodnienia i 

odprowadzenia wód opadowych. Jeżeli się nie domówią projektant nie będzie w stanie opracować 

projektu technicznego. Wykonanie drogi będzie możliwe, gdy mieszkańcy dojdą do porozumienia 

między sobą. 

W sprawie oświetlenia Wójt Powiedział, że czas świecenia w najbliższym czasie zostanie 

uregulowany, lampy będą zapalały się 20 minut po zachodzie słońca.  

Natomiast w sprawie przepustów i asfaltu na drodze powiatowej w Mniu, zostanie wysłane 

zgłoszenie do Starostwa w Bielsku Podlaskim, ponieważ dotyczy to drogi należącej do Powiatu”.     

Przypomniał również radnym i sołtysom, że to w interesie mieszkańców jest wspólnie zadbać o 

przepusty, boiska, świetlice, ponieważ z nich korzystają.  

Głos zabrała radna Grażyna Płonowska, która poinformowała, że jedna mama z Oleksina 

zaproponowała sprzątanie przy pomnikach w Klichach i w Oleksinie przed dniem 11 listopada. W 

sprzątanie włączyły się inne mamy oraz dzieci ze szkoły w Holonkach, które pomogły udekorować 

pomniki. Radna Powiedziała – „Myślę, że to nie jest tak wielkie zaangażowanie w pracę społeczną 

jak w Patokach, ale informacja o tym również powinna znaleźć się w gazetce gminnej a ja mogę  

udostępnić zdjęcia”.   

Głos zabrał radny Stanisław Radulski, który zapytał, kiedy będzie wykonywana droga w Pasiece? 

   Odpowiedzi na pytanie radnego udzielił Wójt Gminy informując, że projekt techniczny gmina już 

posiada. Zadanie inwestycyjne jest bardzo drogie, trzeba wyłożyć ok. 3 mln.zł. na co gminę nie 

stać. Natomiast położenie warstwy 3PU nie zda egzaminu, gdyż drogą jeździ ciężki sprzęt i ciągniki 

taką nawierzchnię „rozniosłyby”. Wójt powiedział – „Będziemy nadal szukać rozwiązań i 

dofinansowania na wykonanie tej drogi”. 

 

Ad. 12 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 11
40 

zamknął 

obrady  XIV sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 


